

eight hours shall be allotted to the further consideration in Committee of the Whole stage of the Bill; and

That, at the end of the eighth such hour, any proceeding before the Committee shall be interrupted, if required, for the purpose of this order and, in turn, every question then necessary in order to dispose of the Committee of the Whole stage of the Bill, shall be put forthwith and successively, without further debate or amendment.

And debate arising thereon;

[At 5.00 o'clock p.m., Private Members' Business was called pursuant to Standing Order 15 (4)]

(Notices of Motions)

Notices of Motions numbered 4, 7, 10, 14, 15, 16, 17, 20, 22, 23, 24, 25, 26 and 27, having been called, were allowed to stand at the request of the government.

Mr. Lachance, seconded by Mr. Smith (Saint-Jean), moved,—That, in the opinion of this House, the government should consider a revision of the financial structure of the St. Lawrence Seaway, by remitting the interest carried over to date, by converting the loans which were made into holdings owned by Canada, and at the same time make provision for an increase in Seaway toll rates sufficient to cover annual operation costs and current capital expenditures, and also to provide the government with a return on its investment.—(Notice of Motion No. 28).

And debate arising thereon;

The hour for Private Members' Business expired.

Debate was resumed on the motion of Mr. Macdonald (Rosedale), seconded by Mr. MacEachen,—That in relation to Bill C-22, An Act to amend the statute law relating to income tax, eight hours shall be allotted to the further consideration in Committee of the Whole stage of the Bill; and

That, at the end of the eighth such hour, any proceeding before the Committee shall be interrupted, if required, for the purpose of this order and, in turn, every question then necessary in order to dispose of the Committee of the Whole stage of the Bill, shall be put forthwith and successively, without further debate or amendment.

After further debate, at 8.11 o'clock p.m., Mr. Speaker interrupted the proceedings;

And the question being put on the motion, it was agreed to on the following division:

(Division—Vote N° 17)

YEAS—POUR

Messrs.—Messieurs

Abbott
Allmand
Anderson

Andras
(Port Arthur)
Basford

Béchar
Bégin (M^{lle})
Blais

Blouin
Breau
Buchanan

Bussièrès
Caccia
Cafik

soient allouées pour plus ample étude à l'étape du Comité plénier de ce Bill; et

Qu'à l'expiration de la huitième heure toute délibération dont le Comité est saisi soit interrompue, s'il y a lieu, aux fins de cet ordre et, ensuite, que toutes les questions alors nécessaires pour disposer de l'étape du Comité plénier de ce Bill soient mises aux voix sur-le-champ et successivement, sans autre débat ni amendement.

Il s'élève un débat;

(A cinq heures de l'après-midi, appel des affaires émanant des députés, suivant les dispositions du paragraphe (4) de l'article 15 du Règlement)

(Avis de motions)

Les avis de motions numéros 4, 7, 10, 14, 15, 16, 17, 20, 22, 23, 24, 25, 26 et 27, ayant été appelés, sont réservés à la demande du gouvernement.

M. Lachance, appuyé par M. Smith (Saint-Jean), propose,—Que, de l'avis de la Chambre, le gouvernement devrait envisager une révision de la structure financière de la Voie maritime du Saint-Laurent, en effectuant une remise de l'intérêt reporté jusqu'à ce jour, en convertissant les emprunts contractés en avoir, propriété du Canada et dans le même temps, prévoir une augmentation des taux de péage imposés par la voie maritime suffisante pour payer les frais d'exploitation annuels et les dépenses d'immobilisations normales en plus d'assurer au gouvernement une ristourne sur son investissement.—(Avis de motion n° 28).

Il s'élève un débat;

L'heure réservée aux affaires émanant des députés est expirée.

Le débat reprend sur la motion de M. Macdonald (Rosedale), appuyé par M. MacEachen,—Que, relativement au Bill C-22, Loi modifiant le droit fiscal, huit heures soient allouées pour plus ample étude à l'étape du Comité plénier de ce Bill; et

Qu'à l'expiration de la huitième heure toute délibération dont le Comité est saisi soit interrompue, s'il y a lieu, aux fins de cet ordre et, ensuite, que toutes les questions alors nécessaires pour disposer de l'étape du Comité plénier de ce Bill soient mises aux voix sur-le-champ et successivement, sans autre débat ni amendement.

Après plus ample débat, à 8 h. 11 du soir, M. l'Orateur interrompt les délibérations.

La motion, mise aux voix, est agréée, par le vote suivant: